
Protokół Nr XIX / 09
z sesji Rady Powiatu w Kielcach w dniu 7 kwietnia 2009 roku, 

w budynku OSP w Daleszycach
od godz. 10.00 do 13.00

 
Do pkt 1
Otwarcie sesji

Przewodniczący Rady Powiatu Tomasz Lato
Otworzył obrady, przywitał radnych i wszystkich uczestników sesji. 

W obradach udział wzięli:

- Starosta Kielecki –Zenon Janus, 
- Wicestarosta Kielecki –Marian Ferdek, 
- Członek Zarządu Powiatu -Ryszard Barwinek, 
- Członek Zarządu Powiatu – Bogdan Gierada, 
-Członek Zarządu Powiatu – Szymon Jarzyna, 
- Sekretarz Powiatu – Barbara Piwnik, 
- Skarbnik Powiatu - Maria Klusek, 
- przedstawiciele komórek organizacyjnych Starostwa Powiatowego,    

oraz goście zaproszeni : 

– Poseł na Sejm Mirosław Pawlak,
– Zastępca Komendanta Miejskiej Policji w Kielcach – Waldemar  Cisowski,
– Komendant Państwowej PSP w Kielcach - Ryszard Kępiński,
– Kierownik  Oddziału Świętokrzyskiej  Wojewódzkiej  Inspekcji  Ochrony  Roślin 

i Nasiennictwa  – Roman Żak,
– Wiceprzewodnicząca Rady Miasta i Gminy Daleszyce –  Halina Bracichowicz,   
– Przewodniczący Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska  –    Ludwik Kubicki,
– Przewodniczący Komisji Rewizyjnej - Marian Piątek,           
– Przewodniczący Komisji Budżetu, Rozwoju Gospodarczego i Finansów - Dariusz 

Meresiński,   
– Przewodnicząca Komisji Samorządowej  - Maria Powałkiewicz,    
– Komendant OSP   w Daleszycach  - Henryk Dziurski,  

Komendant Gminnego Związku OSP w Daleszycach  - Stanisław  Borek,   
– Komendant Komisariatu Policji w Daleszycach  - Robert Dziewięcki, 
– Dyrektor Z. S. Ponadpodstawowych i Gimnazjum im. Jana Pawła II  - Jan  Cedro, 
– Dyrektor Szkoły Podstawowej w Daleszycach Tomasz Pleban,
– burmistrzowie i wójtowie z terenu Powiatu Kieleckiego.



Następnie Przewodniczący Rady przekazał prowadzenie obrad Wiceprzewodniczącej 
Rady Powiatu Lidii Grzance, która zapowiedziała występ zespołów artystycznych 
z Gminnego Ośrodka Kultury w Daleszycach.

Burmistrz Miasta i Gminy Daleszyce Wojciech Furmanek
Przywitał zebranych na sesji Rady Powiatu. To wielkie wyróżnienie  dla gminy tym 
bardziej,  że  jest  to  sesja   absolutoryjna.  Przypomniał,  że  Daleszycom  zostały 
przywrócone prawa miejskie  od  1  stycznia  2007 roku.  To wielka nobilitacja  dla 
Daleszyc, które są zaliczane do  4  miast powiatu kieleckiego.  Zaznaczył również, 
że Gmina Daleszyce to jedną z największych gmin powiatu kieleckiego  nie tylko 
pod  kątem  powierzchni.  Jedyną  wszechobecną  instytucją  powiatową  na  terenie 
gminy  są  drogi  powiatowe,  których  jest  98  km  więc  najwięcej  w  powiecie. 
Stwierdził, iż współpraca z powiatem układa się dobrze a po powstaniu filii Wydziału 
Komunikacji w Daleszycach będzie można powiedzieć, że jest bardzo dobra. 
Życzył owocnych obrad.

Do pkt 2
Stwierdzenie kworum

Kworum w dniu 7 kwietnia 2009 r. wyniosło 27 radnych. Lista obecności stanowi 
załącznik nr 1 do protokołu.

Radni nieobecni usprawiedliwieni: Andrzej Michalski oraz Bogumił Pasternak.

Rada Powiatu stanowi kworum do podejmowania prawomocnych decyzji.

Do pkt 3
Przyjęcie porządku sesji

Wiceprzewodnicząca Rady Powiatu Lidia Grzanka zapytała -czy do porządku obrad 
będą uwagi, poprawki?

Zenon Janus Starosta Kielecki 
Zgłosił wniosek o rozszerzenie porządku obrad o projekt uchwały w sprawie:

- upoważnienia Zarządu Powiatu w Kielcach do podejmowania wszelkich 
czynności w zakresie przygotowania i realizacji projektu pn. „Stypendia dla 
studentów z powiatu kieleckiego na rok akademicki 2008/2009”.
Wyjaśnił, iż w ramach ZPORR pojawiły się pieniądze dla całego województwa na 
stypendia dla studentów w tym powiatu kieleckiego. W związku z  tym należy dać 
szanse studentom z terenu powiatu i wspomóc ich  finansowo. 



Maria Klusek Skarbnik Powiatu 
Zgłosiła wniosek o rozszerzenie porządku obrad sesji o projektu uchwały w sprawie  

- zmiany Uchwały  Nr XIII / 69 / 08 Rady Powiatu w Kielcach z dnia 19 czerwca 
2008 r. w sprawie ustalenia wynagrodzenia Staroście Kieleckiemu.

Wiceprzewodnicząca Rady Powiatu Lidia Grzanka
Poddała pod głosowanie wniosek Starosty Kieleckiego w sprawie rozszerzenia 
porządku obrad o  projekt uchwały  w sprawie  upoważnienia Zarządu Powiatu 
w Kielcach do podejmowania wszelkich czynności w zakresie przygotowania i 
realizacji projektu pn. „Stypendia dla studentów z powiatu kieleckiego na rok 
akademicki 2008/2009” .

Głosowanie :
za - 24
przeciw - 0
wstrzymało się -  0

W wyniku głosowania porządek obrad został rozszerzony w pkt  16 - Podjęcie 
uchwał w podpunkcie 8 o w/w projekt uchwały. 

Wiceprzewodnicząca Rady Powiatu Lidia Grzanka
Poddała pod głosowanie wniosek Skarbnika Powiatu w sprawie rozszerzenia 
porządku obrad o  projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały  Nr XIII / 69 / 08 
Rady Powiatu w Kielcach z dnia 19 czerwca 2008 r. w sprawie ustalenia 
wynagrodzenia Staroście Kieleckiemu.

Głosowanie :
za - 24
przeciw - 0
wstrzymało się -  0

W wyniku głosowaniu porządek obrad został rozszerzony w pkt 16- Podjęcie uchwał 
w podpunkcie 9 o w/w projekt uchwały.  

Wiceprzewodnicząca Rady Powiatu  Lidia Grzanka
Przedstawiła porządek obrad (po zmianach) i poddała go pod głosowanie:

Porządek obrad:

1. Otwarcie sesji.
2. Stwierdzenie kworum.
3. Przyjęcie porządku obrad.
4. Przyjęcie protokołu z XVIII sesji Rady Powiatu w Kielcach z dnia 12 lutego 

2009 r.



5. Sprawozdanie Starosty Kieleckiego z działalności Zarządu Powiatu za okres 
między sesjami.

6. Roczne sprawozdanie z działalności Komendanta Miejskiego  Policji za 2008 
r.  oraz  informacja  o  stanie  porządku  i    bezpieczeństwa   publicznego  na 
obszarze powiatu.

7. Informacja Komendanta Miejskiego Państwowej Straży  Pożarnej  o  stanie 
bezpieczeństwa ochrony przeciwpożarowej  oraz o  zagrożeniach pożarowych 
powiatu.

8. Informacja  Świętokrzyskiego Wojewódzkiego Inspektora  Ochrony  Roślin 
i  Nasiennictwa o działalności  Inspekcji   Ochrony Roślin i  Nasiennictwa na 
terenie powiatu kieleckiego.

9. Informacja o realizacji uchwał Rady Powiatu w Kielcach przyjętych w   2008 
roku. 

10. Informacja o realizacji inwestycji drogowych w 2008 roku
11. Sprawozdania  z  wykonania  planów  finansowych  powiatowych  zakładów 

opieki zdrowotnej za 2008 rok. 
12. Informacja o remontach i inwestycjach przeprowadzonych w roku 2008 na   

nieruchomościach będących w zasobie Powiatu Kieleckiego. 
13. Rozpatrzenie sprawozdania  z wykonania budżetu powiatu za 2008 rok.
14. Opinia  Komisji  Rewizyjnej  o  wykonaniu  budżetu  powiatu  za  2008  rok 

i przedstawienie wniosku w sprawie absolutorium dla Zarządu Powiatu.
15. Dyskusja
16. Podjęcie uchwał w sprawie:

1) absolutorium dla Zarządu Powiatu w Kielcach,
2) zmiany w budżecie powiatu na 2009 rok,
3) przyjęcia  Sprawozdania  Dyrektora  Powiatowego  Centrum Pomocy 

Rodzinie  w Kielcach z działalności  Centrum w 2008 roku wraz z 
wykazem potrzeb w zakresie pomocy społecznej,

4) określenia  zadań,  na  które  przeznacza  się  w  2009  roku  środki 
Państwowego  Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych,

5) wyrażenia zgody na nieodpłatne zbycie w formie darowizny przez 
Powiat Kielecki na rzecz Gminy Chęciny nieruchomości gruntowej 
położonej w mieście Chęciny,

6) wyrażenia zgody na przystąpienie Powiatu Kieleckiego do wdrażania 
projektu systemowego pod nazwą „Równi lecz różni”, realizowanego 
przez Powiatowe Centrum Pomocy Rodzinie w Kielcach,

7) ogłoszenia jednolitego tekstu Statutu Powiatu Kieleckiego
8) upoważnienia Zarządu Powiatu w Kielcach do podejmowania 

wszelkich czynności w zakresie przygotowania i realizacji projektu 
pn. „Stypendia dla studentów z powiatu kieleckiego na rok 
akademicki 2008/2009”,

9) zmiany Uchwały  Nr XIII / 69 / 08 Rady Powiatu w Kielcach z dnia 
19 czerwca 2008 r. w sprawie ustalenia wynagrodzenia Staroście 
Kieleckiemu.

17. Zapytania i interpelacje radnych.



18. Sprawy różne i wolne wnioski 
-  informacja Przewodniczącego Rady Powiatu dotycząca pisma G. Świercza.

19. Zamknięcie obrad.

Głosowanie:
Za-  24
Przeciw- 0
Wstrzymało się- 0

W wyniku głosowania porządek został przyjęty.

Do pkt 4
Przyjęcie protokołu z XVIII sesji  Rady Powiatu w Kielcach z dnia 12 lutego 2009 r.

Wiceprzewodnicząca Rady Powiatu  Lidia Grzanka
Poddała pod głosowanie przyjęcie protokołu Nr XVIII z sesji Rady Powiatu 
z dnia 12 lutego 2009 r.

Głosowanie:
Za- 24
Przeciw- 0
Wstrzymało się- 0

W wyniku głosowania protokół Nr XVIII z sesji Rady Powiatu z dnia 12 lutego 2009 
r. został przyjęty.

 
Do pkt 5
Sprawozdanie Starosty Kieleckiego z działalności Zarządu Powiatu za okres między 
sesjami.

Starosta Kielecki Zenon Janus
Przedłożył Radzie sprawozdanie z działalności Zarządu Powiatu za okres między 
sesjami tj. od 12 lutego 2009 r. do 6 kwietnia 2009 r. – które stanowi załącznik nr 2 
do protokołu.

Wypowiedzi towarzyszyła prezentacja multimedialna.

Rada przyjęła sprawozdanie Starosty z działalności Zarządu Powiatu za okres między 
sesjami. 

O godz. 11.40 na salę obrad przybył radny Mirosław Gębski. 
Liczba radnych biorących udział w obradach wyniosła 25.



Do pkt 6
Roczne sprawozdanie z działalności Komendanta Miejskiego  Policji za 2008 r. oraz 
informacja o stanie porządku i   bezpieczeństwa  publicznego na obszarze powiatu.

Zastępca Komendanta KMP w Kielcach Waldemar Cisowski 
Z  danych  statystycznych  wynika,  że   zmniejszyła  się  liczba  przestępstw  ale 
pozytywna tendencja jest taka, że zwiększyła się ich wykrywalność. Obecnie wynosi 
ona około 70 %  i wzrosła o kilka procent w stosunku do poprzedniego roku. 
Poinformował także o zmianach jakie zaszły w 2008 roku w KMP tj.  
  - zwiększono nakłady osobowe na  przyjmowanie zawiadomień o interwencjach 
osób  dzwoniących  na   112   i   997.  Zostało  utworzone  dodatkowe  stanowisko 
policyjne  na  każdej  zmianie  plus  dodatkowe  linie  telefoniczne  co  ułatwiło 
przyjmowanie zawiadomień. Obecnie skończyły się problemy z dodzwonieniem się 
do policji, oczywiście pojawiają się jednostkowe problemy gdzie poważne zdarzenie 
generuje konieczność telefonowania dużej liczby osób.
 -  stworzono została  komórka  organizacyjna  w postaci  sekcji   teraz  Wydziału  - 
Patrolu Interwencyjnego zajmującego się interwencjami w sytuacjach kryzysowych. 
Na terenie powiatu kieleckiego są wydzielone komórki zajmujące się reagowaniem 
na przestępstwa.
Kolejna  zmiana  organizacyjna  to  tworzenie  Wydziału  do  walki  z  przestępczością 
narkotykową.  Półroczne  doświadczenie  dowodzi,  że  była  to  najlepsza  decyzja 
organizacyjna jeśli chodzi o kielecką jednostkę policji. Ścigane są gangi handlujące 
narkotykami, które  osiągają niebotyczne sumy z działalności przestępczej. 
Podziękował za wsparcie powiatu i gminom.

   
Radny Marian Zarzycki   
Należy  się  cieszyć  z  tak  wspaniałych  wyników  Komendy  Miejskiej  Policji 
w  Kielcach.  Sprawa  bezpieczeństwa  jest  priorytetem  i  jeden  z  fundamentalnych 
filarów  funkcjonowania  szczególnie  bezpieczeństwa  Państwa.   Poprosił 
o przedstawienie realizacji planów spraw edukacyjno -wychowawczych przez KMP 
na najbliższy czas oraz jak odnosi się ilość etatów do norm unijnych ? 

Zastępca Komendanta KMP w Kielcach Waldemar Cisowski  
Działalność profilaktyczna  Policji  w zakresie  ograniczenia  przestępczości  również 
wśród nieletnich  jest  jednym z  głównych celów istnienia  Policji  na  terenie  Kielc 
i  województwa.  KMP  współpracuje  w  wielu  programach  zajmujących  się 
ograniczaniem przestępczości wśród nieletnich. Właściwym zapewnieniem dzieciom 
bezpiecznego  odpoczynku   jest  działalność  Policji  jeśli  chodzi  o  nieletnich 
użytkowników  dróg,  karty  rowerowe,  miasteczka  drogowe,  akcja  przekazywania 
odblasków.  Jeśli  chodzi   o  walkę  z  przestępczością  narkotykową  to  w  każdym 
komisariacie  terenowym  dzielnicowi  do  spraw  przestępczości  nieletnich   mają 
zadanie  nawiązać  kontakt  ze  szkołami,  placówkami,  uczestniczyć  w  lekcjach, 
w działaniach profilaktycznych, których celem będzie m. in. przekazanie informacji 
o   skutkach  działania  przestępczego.   Nastąpił  nieznaczny  wzrost  przestępczości 



wśród  nieletnich  w  stosunku  do  ubiegłego  roku.  Coraz  częściej  to  z  postawy 
społeczeństwa dowiadujemy się o jakimś przestępstwie . Przestają być anonimowe 
sytuacje gdy w szkołach ma miejsce przestępczość. Tendencja europejska i światowa 
jest taka, że przestępczość wśród nieletnich obniża wiek.  

Radny Marek Kwiecień   
W związku z sezonem motocyklowym odcinek drogi Droga 73 Chmielnik -Busko 
Zdrój  nie jest skutecznie kontrolowany przez sekcje ruchu drogowego. Prośba by 
szczególnie w soboty i  niedziele patrole policji  częściej  kontrolowały ten odcinek 
drogi ze względu na odbywające się  m. in. wyścigi motocyklowe. 

Ireneusz Żak Przewodniczący Komisji Samorządu 
Zwrócił uwagę na wiekowy stan  samochodów typu Polonez  jakimi policjanci się 
poruszają.  Problem z  tak  wyeksploatowanymi  samochodami  tego   typu  na  wiele 
komisariatów i posterunków na terenie powiatu.  
Czy będą zakupione nowe samochody oraz rowery z kogutami? 
Jest  też  problem z  obsadą  w komisariatach  w porównaniu  z  ogromem zadań  do 
wykonania.
Czy są wakaty etatów niewykorzystanych w poszczególnych gminach ?
Gminy podmiejski otaczające miasto Kielce stanowią terenie wielu wykroczeń gdzie 
młodzi przestępcy  mają swoje lokum.  
Kolejny problem  to giełda samochodowa na Miedzianej Górze gdzie co niedzielę 
odbywa się walka kto będzie ograbiał giełdę czy grupa radomska czy kielecka. Na co 
dzień  jest  tam  szereg  policjantów  ale  od  czasu  do  czasu  przydałaby  się  grupa 
wsparcia  by  było  widać,  że  ci  policjanci  są.   W  dni  wolne  zmasowane  siły 
policjantów  muszą  strzec  bezpieczeństwa   na  giełdzie.  Wspomniał  również  o 
słynnym torze wyścigowym (samochodowy, motocyklowy)w miejscowości Szałas, 
gm. Zagnańsk. W chwili  zjawienia się policji przemieszczają się na zapasowy tor 
w miejscowości  Ćmińsk. To jest też problem wielu gmin i to należy zwrócić uwagę 
bo tu chodzi o bezpieczeństwo obywateli i mieszkańców naszego powiatu.
 

Zastępca Komendanta KMP w Kielcach Waldemar Cisowski
Jeśli  chodzi  o  drogę Chmielnik  -  Busko ze względu duży ruch samochodowy to 
zwrócimy  na  to  uwagę.  Komenda  Policji  nie  jest  jednostka  dochodową, 
samofinansującą  się.  Pieniądze  z  nałożonych  mandatów kierowane  są  do  Skarbu 
Państwa a KMP gospodaruje się tym co ma i wszelkie środki finansowe nie mogą być 
przeznaczane na inny cel niż statutowo określony.  Określona roczna gaża na zakup 
samochodów  nie może być przekroczona. Wkrótce będą rozstrzygnięte przetargi na 
zakup samochodów dla policji. Duża doza optymizmu po rozmowach z burmistrzem 
Miasta i Gminy Daleszyce o współfinansowaniu zakupu samochodu dla Komisariatu 
Policji  w Daleszycach. Odpowiedzialność za taki stan ponosi rząd i  finanse które są 
przeznaczane  w budżecie państwa na policję. Ten sam problem dotyczy etatów.
Komenda Miejska dysponuje 850 etatami ( 50 wakatów). 800 policjantów zajmujący 
się bezpieczeństwem 400 tys. ludzi. Robione jest wszystko by dostosować strukturę 



kadrową do aktualnych potrzeb.  Powiat to ok. 25 % przestępstw pozostałe miasto 
Kielce plus imprezy masowe. Ostatnio na terenie giełdy samochodowej w Miedzianej 
Górze notuje się  coraz mniej  przestępstw. Dziennie zdarzają się  dwie kradzieże 
kieszonkowe lub wcale. Z uwagi na skupisko ludzi to nie jest źle. Na giełdzie zawsze 
są cztery patrole policjantów po cywilnemu. Zatrzymani sprawy kradzieży to w 90 % 
mieszkańcy  Kielce.  Jazda  quadami  czy  wyścigi  samochodowe  i  motocyklowe  to 
poważny problem. Należy podjąć szerokie działania zapewniające młodym ludziom 
miejsca,  specjalnych  torów,  placów  do  szybkiej  jazdy  quadami  by  zapewnić 
alternatywne możliwości.

Informacja była omawiana na posiedzeniu merytorycznej Komisji Rady Powiatu.
Rada  przyjęła  ww.  informację  do  wiadomości,  która  stanowi  załącznik  nr  3  do 
protokołu. 

Do pkt 7
Informacja  Komendanta  Miejskiego  Państwowej  Straży   Pożarnej  o   stanie 
bezpieczeństwa  ochrony  przeciwpożarowej   oraz  o   zagrożeniach  pożarowych 
powiatu.

Informacja była omawiana na posiedzeniu Komisji Bezpieczeństwa Publicznego, 
Ochrony  Przeciwpożarowej, Przeciwpowodziowej i Zapobiegania Innym 
Zagrożeniom Rady Powiatu.

Rada  przyjęła  ww.  informację  do  wiadomości,  która  stanowi  załącznik  nr  4  do 
protokołu. .

Do pkt 8
Informacja  Świętokrzyskiego  Wojewódzkiego  Inspektora   Ochrony  Roślin 
i Nasiennictwa o działalności Inspekcji  Ochrony Roślin i Nasiennictwa na terenie 
powiatu kieleckiego.

             
Informacja była omawiana na posiedzeniu Komisji Rolnictwa, Leśnictwa, 
Gospodarki Gruntami i Ochrony Środowiska Rady Powiatu.

Rada  przyjęła  ww.  informację  do  wiadomości,  która  stanowi  załącznik  nr  5  do 

protokołu. .

Wiceprzewodnicząca Rady Powiatu Lidia Grzanka
W związku z uczestnictwem  większości radnych w  uroczystościach pogrzebowych 
ojca burmistrza Miasta i Gminy Chmielnik poprosiła o wyrażenie  zgody na zmianę 
w kolejności rozpatrywanych punktów porządku obrad. Zaproponowała  rozpoczęcie 
obrad od pkt 13 Rozpatrzenie sprawozdania  z wykonania budżetu powiatu za 2008 
rok.



Głosowanie :
za - 25
przeciw - 0
wstrzymało się - 0

Radni wyrazili zgodę na zmianę kolejności  rozpatrywanych punktów porządku 
obrad.

Prowadzenie obrad sesji przejął Przewodniczący Rady Powiatu Tomasz Lato. 
Zgodnie z wcześniej podjętym wnioskiem przystąpiono do realizacji  porządku obrad 
od punktu 13 Rozpatrzenie sprawozdania  z wykonania budżetu powiatu za 2008 rok.

  

Do pkt 13

Rozpatrzenie sprawozdania z wykonania budżetu powiatu za 2008 rok

Skarbnik Powiatu Maria Klusek 
Przedstawiła opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej w Kielcach o sprawozdaniu 
z wykonania budżetu powiatu za rok 2008 ,  która stanowi załącznik nr 6 do 
protokołu.

Do pkt 14             
Opinia  Komisji  Rewizyjnej  o  wykonaniu  budżetu  powiatu  za  2008  rok 
i przedstawienie wniosku w sprawie absolutorium dla Zarządu Powiatu

Mieczysław Kędzierski Przewodniczący Komisji Rewizyjnej 
Przedstawił opinię Komisji  Rewizyjnej o wykonaniu budżetu powiatu za 2008 rok , 
wniosek w sprawie udzielenia absolutorium Zarządowi Powiatu i uchwałę 
Nr 11/2009   I   składu Orzekającego RIO w Kielcach z dnia 1 kwietnia  2009 r. 
w  sprawie  opinii  o  wniosku  Komisji  Rewizyjnej  w  sprawie  absolutorium,  która 
stanowi załącznik nr 7 do protokołu.

Do pkt 15
Dyskusja

Przewodniczący Rady Powiatu Tomasz Lato
Poprosił przedstawicieli Klubów Radnych o wyrażenie opinii o wykonaniu budżetu 
powiatu za 2008 rok.

Lidia Grzanka Klub  Radnych Platformy Obywatelskiej
Po analizie sprawozdania z wykonania budżetu powiatu za 2008 rok Klub Platformy 
Obywatelskiej opiniuje pozytywnie wykonanie budżetu powiatu za 2008 rok.



Józef Szczepańczyk Klub Radnych Polskiego Stronnictwa Ludowego 
Opiniuje pozytywnie  wykonanie budżetu powiatu za 2008 rok.

Marian Zarzycki Klub  Radnych Sojuszu Lewicy Demokratycznej- Unii Pracy 
Klub SLD – UP opiniuje pozytywnie wykonanie budżetu powiatu za 2008 rok. 
Będzie głosował za jego przyjęciem  i wnioskuje za udzieleniem absolutorium dla 
całego Zarządu Powiatu. Był to jeden z najlepszych budżetów w historii powiatu 
kieleckiego.  

Stanisław Okólski Klub Radnych Prawo i Sprawiedliwość
Klub PiS jako jedyny  jest poza układem rządzącym pozwala sobie na dwie uwagi.
W  momencie  przyjmowania  budżetu  powiatu  na  2008  r.  wskazywano  na  duże 
rezerwy a wykonanie tego budżetu potwierdza ówczesne uwagi.  Klub Radnych PiS 
uważa,  że  jest  szansa  na  zmianę  pewnych  mechanizmów  funkcjonujących 
w powiecie kieleckim. Na najbliższej sesji zgłoszony zostanie wniosek aby Zarząd 
Powiatu  zastanowił  się  i  przyjął   propozycję  zwiększenia  udziału  powiatu 
w finansowaniu dróg powiatowych tj. 60 % po stronie powiatu a 40 %  po stronie 
gminy.  Możliwości powiatu są duże i powinno się iść w kierunku pomocy gminom 
aby mogli zaoszczędzone środki  przeznaczyć  na drogi gminne. 
Pozytywna opinia z wykonania budżetu za 2008 r. jest zasadna.

Do pkt 16                                                                                                     

Podjęcie uchwał w sprawie

10) absolutorium dla Zarządu Powiatu w Kielcach,

Przewodniczący Rady przedstawił radnym  projekt uchwały w sprawie absolutorium 
dla Zarządu Powiatu w Kielcach pod głosowanie.

Głosowanie
Za - 25
Przeciw - 0
Wstrzymało się – 0

W wyniku głosowania podjęto uchwałę Nr XIX/ 14 / 09 w sprawie absolutorium dla 
Zarządu Powiatu w Kielcach – która stanowi załącznik nr  8  do protokołu.

Z sali obrad wyszli radni Marek Kwiecień oraz Andrzej Piwoński. Liczba radnych 
biorących udział w głosowaniu wyniosła 23.

11)zmiany w budżecie powiatu na 2009 rok,



Projekt uchwały uzyskał pozytywna opinię Komisji Budżetu i Finansów.

Uwag i pytań nie zgłoszono.

Przewodniczący  Rady  przedstawił  radnym   projekt  uchwały  w  sprawie  zmian 
w budżecie powiatu na 2009 rok pod głosowanie.

Głosowanie
Za - 23
Przeciw - 0
Wstrzymało się – 0

W wyniku głosowania podjęto uchwałę Nr XIX/15 / 09 w sprawie zmian w budżecie 
powiatu na 2009 rok– która stanowi załącznik nr  9  do protokołu.

12)przyjęcia  Sprawozdania  Dyrektora  Powiatowego  Centrum Pomocy 
Rodzinie  w Kielcach z działalności  Centrum w 2008 roku wraz z 
wykazem potrzeb w zakresie pomocy społecznej,

Uwag i pytań nie zgłoszono.

Przewodniczący  Rady  przedstawił  radnym  projekt  uchwały  w  sprawie  przyjęcia 
Sprawozdania  Dyrektora  Powiatowego  Centrum  Pomocy  Rodzinie  w  Kielcach 
z działalności Centrum w 2008 roku wraz z wykazem potrzeb w zakresie pomocy 
społecznej  pod głosowanie.

Głosowanie
Za - 23
Przeciw - 0
Wstrzymało się – 0

W  wyniku  głosowania  podjęto  uchwałę  Nr  XIX/  16  /  09  w  sprawie  przyjęcia 
Sprawozdania  Dyrektora  Powiatowego  Centrum Pomocy  Rodzinie  w  Kielcach  z 
działalności  Centrum w 2008 roku wraz  z  wykazem potrzeb  w zakresie  pomocy 
społecznej – która stanowi załącznik nr  10  do protokołu.

13)określenia  zadań,  na  które  przeznacza  się  w  2009  roku  środki 
Państwowego  Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych,

Uwag i pytań nie zgłoszono.

Przewodniczący Rady przedstawił  radnym  projekt  uchwały w sprawie określenia 



zadań,  na  które  przeznacza  się  w  2009  roku  środki  Państwowego   Funduszu 
Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych pod głosowanie.

Głosowanie
Za - 23
Przeciw - 0
Wstrzymało się – 0

W wyniku głosowania podjęto uchwałę Nr XIX/ 17 / 09 w sprawie określenia zadań, 
na które przeznacza się w 2009 roku środki Państwowego  Funduszu Rehabilitacji 
Osób Niepełnosprawnych – która stanowi załącznik nr  11  do protokołu.

14)wyrażenia zgody na nieodpłatne zbycie w formie darowizny przez 
Powiat Kielecki na rzecz Gminy Chęciny nieruchomości gruntowej 
położonej w mieście Chęciny,

Uwag i pytań nie zgłoszono.

Przewodniczący Rady przedstawił  radnym  projekt  uchwały w sprawie wyrażenia 
zgody na nieodpłatne zbycie w formie darowizny przez Powiat  Kielecki  na rzecz 
Gminy  Chęciny  nieruchomości  gruntowej  położonej  w  mieście  Chęciny  pod 
głosowanie.

Głosowanie
Za - 23
Przeciw - 0
Wstrzymało się – 0

W wyniku głosowania podjęto uchwałę Nr XIX/ 18 / 09 w sprawie  wyrażenia zgody 
na nieodpłatne zbycie w formie darowizny przez Powiat Kielecki na rzecz Gminy 
Chęciny  nieruchomości  gruntowej  położonej  w mieście  Chęciny  –  która  stanowi 
załącznik nr  12  do protokołu.

15)wyrażenia zgody na przystąpienie Powiatu Kieleckiego do wdrażania 
projektu systemowego pod nazwą „Równi lecz różni”, realizowanego 
przez Powiatowe Centrum Pomocy Rodzinie w Kielcach,

Uwag i pytań nie zgłoszono.

Przewodniczący Rady przedstawił  radnym  projekt  uchwały w sprawie wyrażenia 
zgody na  przystąpienie  Powiatu  Kieleckiego do wdrażania  projektu systemowego 
pod nazwą „Równi lecz różni”, realizowanego przez Powiatowe Centrum Pomocy 
Rodzinie w Kielcach pod głosowanie.



Głosowanie
Za - 23
Przeciw - 0
Wstrzymało się – 0

W wyniku głosowania podjęto uchwałę Nr XIX/ 19 / 09 w sprawie wyrażenia zgody 
na  przystąpienie  Powiatu  Kieleckiego  do  wdrażania  projektu  systemowego  pod 
nazwą  „Równi  lecz  różni”,  realizowanego  przez  Powiatowe  Centrum  Pomocy 
Rodzinie w Kielcach – która stanowi załącznik nr  13  do protokołu.

16)ogłoszenia jednolitego tekstu Statutu Powiatu Kieleckiego,

Uwag i pytań nie zgłoszono.

Przewodniczący Rady przedstawił radnym  projekt uchwały w sprawie ogłoszenia 
jednolitego tekstu Statutu Powiatu Kieleckiego pod głosowanie.

Głosowanie
Za - 23
Przeciw - 0
Wstrzymało się – 0

W wyniku  głosowania  podjęto  uchwałę  Nr  XIX/  20  /  09  w  sprawie  ogłoszenia 
jednolitego tekstu Statutu Powiatu Kieleckiego – która stanowi załącznik nr  14  do 
protokołu.

17)upoważnienia Zarządu Powiatu w Kielcach do podejmowania 
wszelkich czynności w zakresie przygotowania i realizacji projektu 
pn. „Stypendia dla studentów z powiatu kieleckiego na rok 
akademicki 2008/2009”,

Uwag i pytań nie zgłoszono.

Przewodniczący  Rady  przedstawił  radnym   projekt  uchwały  w  sprawie 
upoważnienia Zarządu Powiatu w Kielcach do podejmowania wszelkich czynności w 
zakresie przygotowania i realizacji projektu pn. „Stypendia dla studentów z powiatu 
kieleckiego na rok akademicki 2008/2009 pod głosowanie.

Głosowanie
Za - 23
Przeciw - 0
Wstrzymało się – 0



W wyniku głosowania podjęto uchwałę Nr XIX/ 21 / 09 w sprawie upoważnienia 
Zarządu  Powiatu  w  Kielcach  do  podejmowania  wszelkich  czynności  w  zakresie 
przygotowania  i  realizacji  projektu  pn.  „Stypendia  dla  studentów  z  powiatu 
kieleckiego na rok akademicki  2008/2009” –  która stanowi  załącznik  nr  15  do 
protokołu.

18)zmiany Uchwały  Nr XIII / 69 / 08 Rady Powiatu w Kielcach z dnia 
19 czerwca 2008 r. w sprawie ustalenia wynagrodzenia Staroście 
Kieleckiemu.

Uwag i pytań nie zgłoszono.

Przewodniczący  Rady  przedstawił  radnym   projekt  uchwały  w  sprawie  zmiany 
Uchwały  Nr XIII / 69 / 08 Rady Powiatu w Kielcach z dnia 19 czerwca 2008 r. 
w sprawie ustalenia wynagrodzenia Staroście Kieleckiemu  pod głosowanie.

Głosowanie
Za - 23
Przeciw - 0
Wstrzymało się – 0

W wyniku głosowania podjęto uchwałę Nr XIX/ 22 / 09 w sprawie  zmiany Uchwały 
Nr XIII / 69 / 08 Rady Powiatu w Kielcach z dnia 19 czerwca 2008 r. w sprawie 
ustalenia wynagrodzenia Staroście Kieleckiemu – która stanowi załącznik nr  16  do  
protokołu.

Do pkt 9
Informacja o realizacji uchwał Rady Powiatu w Kielcach przyjętych w  2008 roku.

Informacja o  realizacji uchwał Rady Powiatu w Kielcach przyjętych w  2008 roku 
była omawiana na posiedzeniach wszystkich Komisji Rady Powiatu.

Rada przyjęła informację o realizacji uchwał Rady Powiatu w Kielcach przyjętych w 
2008 roku do wiadomości,  która stanowi załącznik nr 17 do protokołu. 

Do pkt 10
Informacja o realizacji inwestycji drogowych w 2008 roku

Informacja o realizacji inwestycji drogowych w 2008 roku była omawiana na 
posiedzeniach wszystkich Komisji Rady Powiatu.



Rada  przyjęła  informację  o  realizacji  inwestycji  drogowych  w  2008  roku  do 
wiadomości, która stanowi załącznik nr 18 do protokołu. 

Do pkt 11

Sprawozdania  z  wykonania  planów  finansowych  powiatowych  zakładów  opieki 
zdrowotnej za 2008 rok

Stanisław Furmanek Naczelnik Wydziału Zdrowia i Polityki Społecznej
Wszystkie  trzy  powiatowe  jednostki  służby  zdrowia  poprawiły  swoje 
funkcjonowanie  w ciągu ostatnich 10 lat  a  za ubiegły rok uzyskały dobre wyniki 
finansowe. Łącznie te jednostki w ubiegłym roku uzyskały dochód  ponad 33 mln zł. 
gdzie w roku najgorszym 2003r. wynosił zaledwie 13 mln zł. Jednostki te zatrudniają 
łącznie 450 osób . W momencie przejmowania ich majątek wynosił tylko 6,5 mln zł. 
obecnie jest 3-krotnie większy i wynosi ok. 24 mln zł. Dwa szpitale i centrum usług 
medycznych  zostały przejęte bez praktycznie żadnego majątku  ze sprzętem wartości 
tylko 400 tys. zł.
Na  tak  dobre  efekty  składało  się  wiele  czynników  przede  wszystkim  dobra 
współpraca organów Rady Powiatu, dobre nadzorowanie tych jednostek. W okresie 
10 lat  powiatowym jednostkom służby zdrowia Rada Powiatu udzieliła  ok 8 mln 
dotacji łącznie. W obecnej kadencji jednostki otrzymały ze strony powiatu ok. 3 mln 
zł.   pomocy finansowej.  Starały się także o wsparcie środkami zewnętrznymi.  Ze 
ZPORR  w  latach  2005-06  uzyskano  1,6  mln  zł.  W  obecnej  kadencji  złożono 
3 wnioski w ramach RPO na kwotę ponad 20 mln zł.  Ponad 3 mln zł. z PFRON 
w okresie 10 lat,  z którego otrzymano 1,5 mln zł. w ostatnich trzech latach . Ponadto 
umorzone zostały pożyczki  restrukturyzacyjne w 70 % przynoszące ok. 2 mln zł. 
dodatkowych środków. 
Podziękował  Radzie  Powiatu,  Zarządowi  Powiatu,  Radom Społecznym jednostek 
służby zdrowia za  aktywną pomoc finansową i społeczną.

Wiceprzewodnicząca Rady Powiatu Lidia Grzanka
„Wyrażam radość z budowy windy dla pacjentek  położnictwa w ŚCMiN 
w Kielcach przy ul. Prostej”. 

Sprawozdanie z wykonania planów finansowych powiatowych zakładów opieki 
zdrowotnej za 2008 rok było omawiane na posiedzeniach wszystkich Komisji Rady 
Powiatu.

Rada  przyjęła  sprawozdanie  z  wykonania  planów  finansowych  powiatowych 
zakładów  opieki  zdrowotnej  za  2008  rok,  która  stanowi  załącznik  nr  19   do  
protokołu. 

Do pkt 12

Informacja  o  remontach  i  inwestycjach  przeprowadzonych  w  roku  2008  na 



nieruchomościach będących w zasobie Powiatu Kieleckiego. 
Informacja  o  remontach  i  inwestycjach  przeprowadzonych  w  roku  2008  na 
nieruchomościach  będących  w  zasobie  Powiatu  Kieleckiego  była  omawiana  na 
posiedzeniach Komisji Rady Powiatu.

Rada  przyjęła  informację  o  remontach  i  inwestycjach  przeprowadzonych  w  roku 
2008 na nieruchomościach będących w zasobie Powiatu Kieleckiego do wiadomości, 
która stanowi załącznik nr 20 do protokołu. 

Do pkt 17

Zapytania i interpelacje radnych

Do pkt 18

Sprawy różne i wolne wnioski 

-  informacja  Przewodniczącego  Rady  Powiatu  dotycząca  pisma  Grzegorza 
Świercza.

Przewodniczący  Rady  Powiatu  Tomasz  Lato  zapoznał  radnych  z  treścią  pisma 
Grzegorza  Świercza  skierowanego  do  Rady  Powiatu  (  pismo  w  załączeniu  do 
protokołu).
Przypomniał,  iż  Rada  Powiatu  na  sesji  w  kwietniu  2008  r.  miała  przedstawiony 
projekt uchwały  w tej sprawie zmiany składu Rady Społecznej Świętokrzyskiego 
Centrum Matki  i  Noworodka – Szpital  Specjalistyczny w Kielcach i  uchwała nie 
została  podjęta.  Kandydatura  Grzegorza  Świercza  nie  została  pozytywnie 
zaopiniowana  przez  Radę  Powiatu.  Stanowiska  w  tej  sprawie  zajęły  wszystkie 
Komisje Rady, które podtrzymywały wcześniejszą decyzje Rady. Prawo nie zostało 
naruszono a  Rada Powiatu działa w interesie swojej placówki. Konflikt interesów 
pomiędzy  Grzegorzem  Świerczem  a  Szpitalem   przy  ul.  Prostej  uwypuklał  się 
poprzez wiele spraw sądowych, które cytowane jasno przedstawiały Radzie sprawę. 
Konflikt  ten  przez  wiele  lat  nagłaśniany  był  również  przez  lokalne  media.  Rada 
Powiatu kierując się dobrem szpitala nie podjęła tej uchwały.

Radny Stanisław Okólski 
Zapytał czy Pan Przewodniczący zamierza w związku z tym zaproponować Radzie 
podjęcie uchwały czy pozostawienie tej sytuacji bez reakcji ? Ponieważ po 30 dniach 
Pan Świercz  przekaże  sprawę do NSA. 

Przewodniczący Rady Powiatu Tomasz Lato
Odpowiedział, iż oczekuje na rozwój sytuacji. Cały czas przedstawiciel wojewody 
uczestniczy  w  pracach  Rady  Społecznej  Szpitala  przy  ul.  Prostej.  Tylko  jest  to 
przedstawiciel powołany przez poprzedniego Wojewodę Grzegorza Banasia.



Radny Marek Mazur
Zasygnalizował  problem zapraszania  parlamentarzystów regionu  świętokrzyskiego 
na sesji Rady Powiatu zwłaszcza PiS. 
Zapytał  jakie  są  kryteria  w  tym zakresie  ?   Jak  ustalana  jest  lista  zapraszanych 
parlamentarzystów  mogących wziąć udział w obradach sesji.

Przewodniczący Rady Powiatu Tomasz Lato
Od  początku  tej  kadencji  jest  klucz,  którym  się  kieruje.  Na  każde  obrady  sesji 
kierowe są  4 zaproszenia do 4  parlamentarzystów reprezentujących wszystkie Kluby 
Rady  Powiatu.  Są  to  parlamentarzyści  współpracujący  bądź  mieszkający  czy 
działający  na  terenie  powiatu  kieleckiego.  Jeżeli  Klub  PiS  chciałby  zmienić 
reprezentanta to taka możliwość istnieje. 

Radny Marek Mazur
Kalendarz sejmowy często uniemożliwia obecność parlamentarzystów na obradach 
sesji,  pewne  zdarzenia  się  zbiegają  i  muszą  być  w  różnych  miejscach.  Czy  nie 
prościej byłoby takie zaproszenia wysyłać do wszystkich parlamentarzystów regionu 
świętokrzyskiego. 

Do pkt 19

Zamknięcie obrad.

Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący Rady Powiatu zamknął 
sesję Rady Powiatu w dniu 7 kwietnia 2009 r. o godz. 13.00

 

Przewodniczący Rady 

       Tomasz Lato


